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OBEC BĚLÁ U JEVÍČKA 
Bělá u Jevíčka 7, 569 43 Bělá u Jevíčka 

__________________________________________________________________________________________________ 

 

Zápis 
z 8. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka,  

konaného dne 22.11.2023 od 16:30 hodin v sále kulturního domu v Bělé u Jevíčka. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 

v 16:30 hodin starostou obce Petrem Nárožným.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Bělá 

u Jevíčka zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 14.11.2023 

do 22.11.2023. 

Starosta konstatoval, že je přítomno 7 členů zastupitelstva, z celkového počtu 7 členů 

zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 

Starosta se zeptal, zda ověřovatelé předchozího zápisu p. Porketová a p. Červinka mají 

k tomuto zápisu připomínky - bez připomínek.   

 

Starosta dal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis a usnesení č. 7 ze zasedání Zastupitelstva 

obce Bělá u Jevíčka ze dne 18.10.2023. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele. 
 

Starosta jmenoval ověřovatele zápisu p. Vaškovou a p. Slámu a zapisovatelem p. Illeho. K návrhu 
nebyly vzneseny žádné připomínky.  

 

 Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka určuje ověřovatele zápisu Markétu Vaškovou a Davida 

Slámu, zapisovatelem Ing. Ladislava Illeho. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:   7    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 
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2. Schválení programu. 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva, zmínil tiskovou chybu, kdy byl jeden bod programu uveden dvakrát a který byl 

v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce a navrhl rozšířit program o následující bod: 

• Dodatek č. 2 ke Smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu v obci Bělá 

u Jevíčka č. 3/18 ze dne 27.8.2018. 

 

Návrh programu: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele. 

2. Schválení programu. 

3. Rozpočtové opatření č. 5/2023. 

4. OZV o stanovení obecního systému odpadového hospodářství. 

5. OZV o nočním klidu. 

6. OZV o regulaci hlučných činností. 

7. OZV o místním poplatku ze psů. 

8. OZV o místním poplatku z pobytu. 

9. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

10. Zápis do kroniky za rok 2022. 

11. Aktualizace smlouvy o poskytování servisních služeb s Geomorava s.r.o., Prostějov. 

12. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu v obci Bělá 

u Jevíčka č. 3/18 ze dne 27.8.2018. 

13. Žádost o pronájem části pozemku p.č. 918/9 v k.ú. Bělá u Jevíčka.   

14. Žádost o poskytnutí finančního daru Charita Moravská Třebová.  

15. Obchodní nabídka fy Fritex s.r.o., Markvartice na likvidaci jedlých olejů. 

16. Nabídka na zpracování rešerše na téma „Historie na vývoj osídlení obce Bělá 

u Jevíčka s místními částmi Malonín a Smolná“.  

17. Dílčí přezkoumání hospodaření obce. 

18. Informace o zhodnocení volných finančních prostředků za rok 2023.  

19. Různé. 

20. Diskuse. 

21. Závěr. 

 

Starosta se zeptal na případné další změny či doplnění programu. Žádné doplňující body nebo 

připomínky nebyly vzneseny a starosta dal hlasovat o návrhu programu. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje program 8. zasedání Zastupitelstva obce Bělá 

u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  7    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

 

3. Rozpočtové opatření č. 5/2023. 

 

Starosta předal slovo předsedkyni finančního výboru p. Porketové, která seznámila zastupitele 

s jednotlivými body rozpočtového opatření č. 5/2023, které projednal FV a doporučil ZO 

ke schválení. Ze strany zastupitelů nebylo dalších dotazů. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto 

zápisu.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2023.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7      Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

4. OZV o stanovení obecního systému odpadového hospodářství. 
 

Starosta informoval, že se změnou některých zákonů postupně došlo k tomu, že stávající obecně 

platné vyhlášky nejsou v soulady se současnou legislativou, a proto je nutné je změnit a schválit 

v novém znění, ač podstata zůstává stejná. Nově jsou OZV vyhlašovány ve Sbírce právních 

předpisů územních samosprávních celků na adrese https://sbirkapp.gov.cz , tzn. že OZV již nebude 

vyvěšena na úřední desce, tam bude vyvěšen odkaz na sbírku právních předpisů. OZV se již nově 

nečíslují. 

U této OZV bylo nutné doplnit o komoditu – jedlé oleje a tuky, informování občanů mobilní 

aplikací, výčet stanovišť k soustřeďování odpadů není nově součástí vyhlášky, a to z důvodů, že 

při jakékoliv změně by byla nutná opět nová OZV. Dále byl doplněn odstavec pro nakládání 

s movitými věcmi v rámci předcházení vzniku odpadu. Zastupitelé byli s novým zněním OZV 

seznámeni, bez připomínek.   

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o stanovení obecního 

systému odpadového hospodářství.  
 

Výsledek hlasování:   Pro:  7    Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

5. OZV o nočním klidu. 
 

Starosta uvedl, že v této vyhlášce se mění pouze volnější vymezení dnů konání akcí, parametry 

zůstávají stejné jako v předchozí vyhlášce. Zastupitelé byli s novým zněním OZV seznámeni 

a nikdo neměl připomínky. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o nočním klidu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
 

 

6. OZV o regulaci hlučných činností. 

 

Starosta uvedl, že na základě nálezu ÚS se vypouští bod o výjimkách. Zastupitelé byli se zněním 

OZV seznámeni. 

 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o regulaci hlučných 

činností. 

Výsledek hlasování:   Pro:   7    Proti:  0    Zdržel se:   0     Návrh byl přijat. 
 
 

https://sbirkapp.gov.cz/
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7. OZV o místním poplatku ze psů. 

 

Starosta uvedl, že u této vyhlášky zůstává výše poplatku nezměněná, byly vypuštěny jen některé 

věty z původní OZV. Zastupitelé byli s novým zněním OZV seznámeni a nikdo neměl připomínky. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 

ze psů. 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0    Zdržel se:   0     Návrh byl přijat. 

 

8. OZV o místním poplatku z pobytu. 

 

Starosta informoval, že i u této vyhlášky se sazba poplatku nemění. Vypouští se pouze citace 

ze zákona o místních poplatcích, např. v čl. ohlašovací povinnost a v čl. evidenční činnost… 

Zastupitelé byli s novým zněním OZV seznámeni a nikdo neměl připomínky.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 

z pobytu. 

  

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
  

 

9. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

 

Starosta uvedl, že i v tomto případě se sazby poplatku a parametry vyhlášky nemění, pouze došlo 

k vypuštění citací ze zákona o místních poplatcích. Zastupitelé byli s novým zněním OZV 

seznámeni a nikdo neměl připomínky.  

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 

za obecní systém odpadového hospodářství.  

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

10. Zápis do kroniky za rok 2022. 

 

Starosta informoval, že zastupitelé se s předstihem seznámili s podklady od paní kronikářky 

pro zápis událostí do kroniky obce Bělá u Jevíčka za rok 2022. Na základě připomínek zastupitelů 

byly vypuštěny některé nedůležité informace, byly zestručněny některé zbytečně podrobné pasáže 

textu a byly provedeny opravy a úpravy v textu. Zápis do kroniky může být proveden. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis událostí do kroniky obce Bělá u Jevíčka 

za rok 2022. 

Výsledek hlasování:    Pro  7    Proti  0    Zdržel se  0           Návrh byl přijat. 
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11. Aktualizace Smlouvy o poskytování servisních služeb s Geomorava s.r.o., Prostějov. 
 

Starosta uvedl, že firma Geomorava s.r.o. poskytuje obci již od r. 2016 webovou aplikaci 

„Geomorava mapový a informační systém“. Na základě legislativních změn a zavedení tzv. 

Digitálně technických map (dále DTM), je nutné provádění údržby DTM a zajištění vstupů 

do DTM v platném výměnném formátu. Cena za poskytování webové aplikace se nemění (6.000,-

Kč/rok) viz. příloha č. 1, cena za jednotlivé moduly aplikace bude účtována jednorázově až při 

jejich realizaci, a to jednorázově, viz. příloha č. 2. Starosta předložil ke schválení aktualizovanou 

Smlouvu o poskytování servisních služeb, poskytování služeb dle této smlouvy bude zahájeno 

ke dni 23.5.2024. Tato smlouva nahrazuje dosavadní smlouvy, dohody a ujednání.      

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Smlouvu o poskytování servisních služeb ID 

202314900 s firmou Geomorava, s.r.o. Prostějov, IČ: 04415205. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0       Návrh byl přijat. 
 

 

12. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu v obci Bělá u Jevíčka 

č. 3/18 ze dne 27.8.2018. 
 

Starosta informoval, že se dne 14.11.2023 zúčastnil členské schůze DSO TS MH v Knínicích 

a seznámil přítomné s výstupy schůze pro rok 2024. Bohužel situace z loňského roku se opakuje 

a dochází ke zvýšení ceny některých položek, např. se zvyšuje hodinová sazba svozového auta 

z 2.200 na 2.500 Kč, cena za odstranění 1 t SKO 1.800 na 2.000 Kč, cena za 1 vývoz skla 2.200 

na 2.500 Kč, podobně je tomu u papíru a plastu. Cena za zpracování plastu zůstává stejná  

2.500 Kč/t, stejně jako ceny za nebezpečný odpad. Objemný odpad si obec zatím řeší sama. 

Zdražení bylo odůvodněno meziroční inflací.  

Sláma: bylo by dobré zjistit ceny SUEZU. Starosta přislíbil zajistit. 

Ille: frekvence svozu modrých popelnic by se mohla snížit na 1x za dva měsíce. Starosta zajistí 

u TSMH, dá se však předpokládat, že změna bude možná až od příštího roku. 

    

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě č. 3/18 o odstraňování 

a separaci komunálního odpadu v obci Bělá u Jevíčka ze dne 27.8.2018 s TS MH s.r.o., Sudice. 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0       Návrh byl přijat. 
  
 

13. Žádost o pronájem části pozemku p.č. 918/9 v k.ú. Bělá u Jevíčka.   
 

Paní Anna Smreková, bytem Bělá u Jevíčka čp. 42, podala žádost o pronájem částí pozemku  

p.č. 918/9 v k.ú. Bělá u Jevíčka o výměře 25 m2, za účelem stavby přístřešku pro přívěsný vozík 

bez betonových základů. Záměr pronájmu byl vyvěšen úřední desce od 24.10.2023 do 9.11.2023. 

K tomuto záměru nebyla vznesena žádná námitka či připomínka. Cena místně obvyklá 

za pronájem podobných pozemků činí 1,- Kč/m2/rok, minimálně však 50,- Kč/rok. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje pronájem části pozemků p.č. 918/9 v k.ú. Bělá 

u Jevíčka o výměře 25 m2 paní Anně Smrekové, Bělá u Jevíčka čp. 42, 569 43, za cenu  

50,- Kč/rok.  

 

Výsledek hlasování:      Pro:  7     Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 
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14. Žádost o poskytnutí finančního daru Charita Moravská Třebová.  
 

Starosta seznámil přítomné s žádostí Charity Moravská Třebová o poskytnutí finančního daru 

z rozpočtu obce na provoz charitních sociálních služeb na rok 2024 ve výši 18.000,- Kč. 

V letošním roce využili občané naší obce službu Občanská poradna (4 klienti) a Šance pro rodinu 

– jedna rodina z obce. Obec se podílí na daru také prostřednictvím členství v Regionu MTJ.  

Ille: Dar v roce 2023 byl 5000,- Kč, navrhuji dar zvýšit vzhledem k inflaci na 6.000,- Kč. Žádný 

jiný návrh nepadl.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje finanční dar Charitě Moravská Třebová na provoz 

charitních sociálních služeb pro rok 2024 ve výši 6.000,- Kč.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:   7    Proti:  0     Zdržel se:  0       Návrh byl přijat. 

 

 

15. Obchodní nabídka fy Fritex s.r.o., Markvartice na likvidaci jedlých olejů. 

 

Starosta seznámil přítomné s nabídkou spolupráce při likvidaci jedlých olejů a tuků z domácností 

od fy FRITEX s.r.o., Markvartice. Na tuto činnost má obec smlouvu od roku 2018 s firmou 

Černohlávek Group s.r.o., která byla nejprve zdarma, od r. 2020 byla zpoplatněna částkou  

605,- Kč/rok/odběrné místo. Fy Fritex nabízí svoje služby zdarma, navíc za každý kilogram 

zpracovaného odpadu uhradí obci 1,- Kč. V případě zájmu je nutné vypovědět smlouvu 

s původním odběratelem.  

Názory zastupitelů: Červinka – navrhuji změnu, Vašková – jsem také pro změnu, ostatní také 

souhlasí. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka pověřuje starostu vypovědí smlouvy s firmou Černohlávek 

Group s.r.o., Církvice, IČ: 08298963. 

 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje Smlouvu o dodávkách kuchyňského oleje a tuku 

(katalogové číslo odpadu 200 125 Jedlý olej a tuk) s firmou Fritex s.r.o., Markvartice 108,  

675 22 Markvartice, IČ: 29298555.  

 

Výsledek hlasování:      Pro:   7    Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 

 

 

16. Nabídka na zpracování rešerše na téma „Historie a vývoj osídlení obce Bělá u Jevíčka 

s místními částmi Malonín a Smolná“.  

 

Starosta připomněl, že na předešlém zasedání ZO přednesl nabídku historika p. Sadílka 

na zpracování rešerše na téma „Historie a vývoj osídlení obce Bělá u Jevíčka s místními částmi 

Malonín a Smolná“. Cena za zpracování uvedených materiálů je 50 tis. Kč s termínem dodání 

nejpozději 6/2025. Vzhledem k neexistenci staré kroniky obce by bylo dobré mít publikaci 

o historii obce, ocení to i budoucí generace.  

Zároveň minule zazněl návrh p. PXXXXXX na oslovení autora publikace o Borotínu, zda má 

materiály o naší obci. Starosta kontaktoval p. Michala Schustera, který sdělil, že na nějaké 

materiály narazil a je ochoten je poskytnout, v současné době je však silně zaneprázdněn.   

Názory zastupitelů: Porketová – jsem pro, Ille – podobná publikace je potřebná a navrhovaná cena 

není přemrštěná, Vašková – také jsem pro, ostatní souhlasí.   
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zpracování rešerše na téma „Historie a vývoj 

osídlení obce Bělá u Jevíčka s místními částmi Malonín a Smolná“ od historika pana Jaroslava 

Sadílka, Lipová 891, 59301 Bystřice nad Pernštejnem, IČO: 70486450 za cenu 50.000,- Kč.  

 

Výsledek hlasování:      Pro:  7     Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 
 

17. Dílčí přezkoumání hospodaření obce Bělá u Jevíčka.  

 

Starosta uvedl, že dne 12.10.2023 proběhlo přezkoumání hospodaření obce za období od 1.1. 

do 12.10.2023 kontrolory z PK. Přezkoumání hospodaření bylo uskutečněno výběrovým 

způsobem. Výsledkem bylo konstatování, že v rámci přezkoumání hospodaření nebyly zjištěny 

chyby a nedostatky.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí výsledky dílčího přezkoumání hospodaření 

obce Bělá u Jevíčka. 
 

  

18. Informace o zhodnocení volných finančních prostředků za rok 2023. 

 

Starosta připomněl, že ZO pověřilo starostu ve spolupráci s paní účetní investováním volných 

finančních prostředků do vhodných produktů bank s povinností podávání informací ZO. Obec 

investovala do TV KB částku 5 mil. Kč a za tuto investici inkasovala úroky (5,3 %) ve výši 

132.500,- Kč.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o zhodnocení volných 

finančních prostředků obce.  
  

 

19. Různé 

19.1 Kolaudace novostavby venkovního zázemí kulturního domu. 
 

V průběhu realizace stavby vyplynuly následující vícepráce: ohraničení zpevněné plochy 

betonovými palisádami, vibrolisovanými schody, zřízení zadní zpevněné plochy včetně vstupních 

dveří a zárubní, v kiosku zřízena šachta s možností uzavření a vypuštění vody, uzavřená 

hliníkovým poklopem, byla instalována druhá vrstva cetrisového obkladu na stropě z důvodů 

požární odolnosti, kiosek byl opatřen fasádním nátěrem a hliníkovými žaluziemi, čelo podia bylo 

potaženo mozaikovou omítkou, krytina z měkčeného plastu byla nahrazena folií TPO, která má 

delší zaručenou životnost, štít byl osazen dvěma LED reflektory. 

Méněpráce: nebyl realizován nerezový kouřovod z kiosku, velký zásobník vody byl nahrazen 

menším průtokovým. 

Rozdíl víceprací a méněprací činí 173.168,- Kč. 

Starosta informoval, že dne 30.11.2023 proběhne kolaudace novostavby venkovního zázemí KD. 

Nedodělky ze strany dodavatele (napojení bojleru, dřezů a umyvadla) byly závislé na dokončení 

prací, které nebyly součástí díla (vybavení kiosku), avšak mohly být dokončeny až po zabudování 

vybavení kiosku (linka s dřezem a nerezový pult). Fakturace proběhne až po dokončení uvedených 

nedodělků.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o dokončení díla 

„Novostavba venkovního zázemí ke kulturnímu domu“. 
 

 

19.2 Informace o veřejné zakázce ČOV a splašková kanalizace v obci. 
 

Starosta uvedl, že ve lhůtě k přihlášení do VZ (15.11.2023) bylo doručeno celkem devět podání, 

z toho šest firem a tři společenství firem. Nyní probíhá kontrola podaných žádostí o účast, kde je 

posuzováno splnění kvalifikačních kritérií. O dalším vývoji bude starosta informovat.  
 

 

19.3 Analýza energetického potenciálu obce. 
 

Starosta seznámil přítomné s nabídkou fy Energetická bilance s.r.o. na zpracování Analýzy 

energetického potenciálu obce (nahrazuje strategický dokument Místní energetická koncepce – 

cena okolo 400 tis. a 90 % dotace). Energetická bilance je dokument spojený s měřením spotřeby 

energií obce v čase v návaznosti na možné investice a náklady v oblasti obnovitelných zdrojů 

a jejich finanční návratnost. Cena za zpracování dokumentu 38.115,- Kč vč. DPH. 

Zastupitelé si uvědomují nutnost řešení spotřeby el. energie s ohledem na budování obnovitelných 

zdrojů, v tomto případě FVE a soběstačnost v pokrytí spotřeby obce. Zatím však není jisté, jak 

bude řešena komunitní energie, a proto bude tuto problematiku sledovat a řešit v příštím roce, 

včetně případného zpracování dokumentu Energetická bilance.    
 

 

19.4 Představení projektu NZÚ LIGHT pro seniory. 
 

Starosta informoval přítomné, že schůzka zástupcem firmy Blue Boson Tech s.r.o., která chtěla 

v obci realizovat přednášku na téma dotace pro seniory v programu Nová zelená úsporám Light 

na solární ohřev vody za 1,- Kč, se neuskutečnila. Důvodem byla dopravní havárie zástupce firmy 

cestou na jednání do Bělé. Starosta dohodl přednášku na stejné téma s jinou firmou – Acetex s.r.o., 

které se uskuteční ve čtvrtek 7.12.2023 od 16 hod. v sále kulturního domu. Je možné sjednat 

v případě zájmu i přednášku s původní firmou, která se mezitím znovu ozvala.  
 

 

19.5 Pořízení motorové pily pro JSDH. 
 

Starosta připomněl, že obec obdržela dotaci ve výši 16.000,- Kč na pořízení motorové pily 

a příslušenství pro JSDH. Na minulém zasedání sice hovořil o akumulátorové píle Stihl, po dohodě 

s velitelem jednotky byla pořízena motorová pila Stihl 261 (kategorie profi) včetně příslušenství 

(helma s krytem a neslechy, protipořezové návleky a náhradní řetěz). Záměna typu pily byla 

konzultována s odborem krizového řízení PK, který neměl námitky.  
 

 

19.6 Automatický externí defibrilátor u vchodu do KD. 
 

Starosta uvedl, že AED byl nainstalován, je plně funkční a je zaveden do systému záchranné 

služby. V případě potřeby je nutné zavolat na linku 155, kde Vám po ověření místa sdělí kód 

pro otevření skříňky. AED je automatický, zvukovými pokyny navádí obsluhu. Na toto téma bude 

pro zájemce z řad občanů uspořádána přednáška.  
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19.7 Stížnost na padající materiál z projíždějících nákladních aut.  
 

Pan Horálek si dne 10.11. stěžoval na padající šamotové granule z nákladních automobilů. Starosta 

informoval firmu PD-Refractories, nyní RHI Magnesita a dopravce firmu Dopaz, bylo přislíbeno 

přijetí opatření, aby se podobná věc již neopakovala.  
 

 

19.8 Činnost kompostárny. 
 

Starosta uvedl, že činnost kompostárny končí v pátek 1.12.2023 a opět zahájena bude až 4.3.2024. 

Kdo má ještě listí, trávu a větve, má poslední možnost k vyvezení. 
 

 

19.9 Změna č. 2 územního plánu Bělá u Jevíčka. 
 

Starost informoval, že vzhledem ke změnám, které vyplynuly při veřejném projednávání Změny 

č. 2 – nesouhlasné stanovisko ŽP MT k VTE, kraj požaduje řádné odůvodnění tohoto stanoviska, 

na které se nyní čeká. Až pan architekt odůvodnění obdrží, zapracuje je do Změny a poté se celý 

proces dokončí.  
 

 

19.10 Pozvánka na kulturní akce v nadcházejícím období. 
 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturního výboru p. Vaškové, která pozvala přítomné na akce 

konané v nejbližším období: 

- promítání kina – 24.11.2023 od 19 hod. nový český film BOD OBNOVY z budoucnosti r. 2041 

- divadelní představení opatovických ochotníků Jak rozmluvit princeznu – sobota 2.12.2023 

v 17:00 hod. a po divadle bude plynule následovat Mikulášská besídka s nadílkou  

- rozsvěcení vánočního stromu ve Smolné – 3.12.2023 od 17 hod. – pořádají smolenští hasiči 

- promítání kina – 15.12.2023 od 19 hod. nový český film JEJÍ TĚLO – podle skutečné události 

- vánoční koledování, tentokrát však ne na schodech OÚ, ale v zázemí u kulturního domu – neděle 

17.12.2023 od 14:30 hod., zde Vás zase poprosíme o vzorky Vašich výrobků vánočního cukroví. 
 

 

19.11 Grantová výzva Milion korun pro Moravskou Třebovou a okolí. 
 

Starosta informoval, že se čerstvě dozvěděl, že uspěl s žádostí do grantové výzvy Milion korun 

pro Moravskou Třebovou a okolí, zaměřenou na sousedskou komunitu, na to, aby se lidé zase 

začali potkávat, zajímali se o své okolí a aktivizovali se. Komise schválila naší obci dotaci ve výši 

50.000,- Kč na pořízení laviček a stolů do zázemí KD s podmínkou možné zápůjčky místním 

organizacím.      
 

 

20. Diskuse. 
 

PXXXXXX: bylo slíbeno, že se zlepší pokrytí mobilním signálem a zatím se nic neděje a celé to 

usnulo.  

Starosta odpověděl: při schvalování smlouvy s Cetinem (dne 2.8.2023) na montáž antén na střechu 

budovy OÚ jsem upozorňoval, že to celé bude složitá a dlouhá záležitost, v říjnu 2023 vydal odbor 

výstavby Jevíčko územní souhlas na stavbu napojení budovy OÚ optickým kabelem. Celá 

realizace probíhá v obvyklých lhůtách a občané jsou pravidelně informování (viz. srpnový 

Jevíčský zpravodaj) nebo zasedání č. 7 ZO dne 18.10.2023, kde zastupitelstvo přijalo usnesení 

k měření mobilního signálu v obci Českým telekomunikačním úřadem. Dne 5.12.2023 se u nás 

v obci uskuteční jednání se zástupci operátorů (O2, T-Mobile a Vodafone), Cetinem a starosty 

obcí, kteří jsou na tom podobně jako my.  
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TXXXXXX: na minulém zasedání bylo slíbeno, že v obci proběhne referendum o větrných 

elektrárnách a nic nebylo.  

Starosta odpověděl: v této fázi nemá význam pořádat referendum, vždyť i z hlediska schvalování 

Změny č. 2 územního plánu, kde se ŽP MT proti větrným elektrárnám vymezilo, to v současnosti 

vypadá, že stavba VTE nebude možná. Pokud se něco změní, příslib referenda platí. 

PXXXXXX: v některé obci na Svitavsku udělali anketu před schválením dohody o spolupráci. 

Starosta odpověděl: to je sice možné, názor Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka k Dohodě 

o spolupráci s firmou NOHO a.s. byl však jednoznačně kladný, dohoda nás k ničemu důležitému 

nezavazuje, pouze ke spolupráci, nebylo nutné na toto pořádat anketu.  

 

Žádný další příspěvek do diskuse nebyl. 
 

 

20. Závěr. 

 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast a v 17:37 hodin zasedání ukončil.  

 

 

 

 

 

Zápis vyhotoven dne: 24.11.2023 v Bělé u Jevíčka 

 

 

Upravil:                            Petr Nárožný 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé:                     Markéta Vašková ……………………………………… 

 

 

 

 

                                          David Sláma …………………………………………… 

 

 

                       

 

 

Starosta:                           Petr Nárožný ……………………………………………         


